



CIMEOS

crem
centre de recherche sur les médiations

CRESAT
Centre de recherche sur les économies,
les sociétés, les arts et les techniques

ELLIADD

ICA France Talks 2024-25 / Les Rencontres de l'ICA France 2024-25

under the presidency of the
Center for Research on Mediations (CREM)
Université de Lorraine, France

Navigating the International Research Experience

Parcourir l'expérience de recherche internationale



ICA
Regional
Chapters

Devina Sarwatay, City St George's, University of London
Tajrani Rampersaud-Skorka, University of Guyana

Friday, November 8th, 2024 / vendredi 8 novembre 2024

4:00pm-5:30pm (Paris time) / 16h00-17h30 (heure française)

Webinar / Webinaire

Register here until November 5th 2024 / Sur inscription préalable jusqu'au 5 novembre 2024 ici :

<https://forms.gle/5DvpoLYfymbnha34A>

The webinar link will be sent to registrants two days prior to the webinar.

Le lien pour le webinaire sera envoyé aux inscrit·es deux jours avant le webinaire.

Presentations will be in English, but comments and synopsis will be held in French & English.

Les présentations se feront en anglais, mais les commentaires et résumés seront en français et en anglais

The session will be recorded, it is possible to register to receive the link to the recording.

La session sera enregistrée, il est possible de vous inscrire afin de recevoir le lien vers l'enregistrement.

Discussants / Discutant·es:

Angeliki Monnier, Crem, Université de Lorraine, member of ICA France

Zhao Alexandre Huang, Université Gustave Eiffel, Sfsic, member of ICA France

Contact: angeliki.monnier@univ-lorraine.fr

In an increasingly **globalized and competitive academic landscape**, PhD researchers are crossing borders—both geographical and cultural—at an unprecedented rate. This journey, while enriching, comes with unique challenges and opportunities that shape their academic and professional trajectories. Our webinar delves into the heart of this experience, offering a comprehensive exploration of the **intercultural navigation and career-building strategies** that define the **modern doctoral journey**.

The webinar will not only shed light on some personal and professional hurdles PhD researchers face during this journey but will also provide **actionable insights for young scholars** (PhD researchers, post-doctorate researchers, assistant professors, etc.) as well as for **supervisors and other policymakers** in academia who strive to support them.

In her talk, intitled “Crafting an ECR Career”, **Devina Sarwatay** will discuss **three key aspects** one needs to be mindful of during their **journey as an Early Career Researcher** (ECR): Responding to Call for Papers (CFPs) for conferences and publications; Building communities and networks as an ECR; Seeking future opportunities as an ECR.

Through her own experience, **Tajirani Rampersaud-Skorka** will develop the five pillars of **resilience** with regards to navigating a similar yet different culture when conducting research in international context: self, communication, social support, networking and stakeholders, reality. She will then summarize her experiences as a doctoral researcher by providing five **core values** she found to be invaluable.

This online seminar is part of the activities of the **French chapter of the International Communication Association (ICA France)**, which aims to stimulate discussions regarding research conducted in an international context and to propose adequate “tools” for its implementation.

About the speakers:

Devina Sarwatay, PhD, researches young people and digital cultures. She is Presidential Fellow at City St George's, University of London. She is involved in leadership at the International Communication Association (ICA), International Association for Media and Communication Research (IAMCR), part of the Publishing ThinkIN Group at The British Academy and a member of the Association of Internet Researchers (AoIR) and associated with FemLab. Her latest (award-winning) work is published in *Information, Communication & Society*, *Media International Australia*, *Frontiers in Human Dynamics*, *Journal of Communication*, and Routledge and Wiley Handbooks. Her PhD, supervised by Prof. Usha Raman, University of Hyderabad, India was awarded (no corrections) in 2023.

Email: devina.sarwatay@city.ac.uk | Socials: @DevinaSarwatay | ORCID: 0000-0003-3453-5786

Tajirani Rampersaud-Skorka, PhD, is an experienced professional with a demonstrated history of working in the education, research, and audio-visual production industries. She is skilled in a variety of areas—both in the theoretical and practical aspects of media and communication studies—with a strong focus on Behaviour and Social Change Communication. As an academic, a researcher, and a human being, she is interested in works that encourage positive social change. She believes that the transformation of societies should be in keeping with basic human rights and a strong respect for cultural diversity. One of her guiding philosophies is to “*live like it's heaven on Earth*” and as such she identifies as a Citizen of the World.

E-mails: tajirani.rs@gmail.com / tajirani.rampersaud@uog.edu.gy | ORCID: 0000-0003-4565-4246

Dans un **paysage universitaire de plus en plus mondialisé et compétitif**, les doctorant·es traversent les frontières, tant géographiques que culturelles, à un rythme sans précédent. Ce voyage, bien qu'enrichissant, s'accompagne de défis et d'opportunités uniques qui façonnent leurs trajectoires académiques et professionnelles. Notre webinaire plonge au cœur de cette expérience, offrant une exploration des stratégies de **traversées interculturelles et de construction de carrière** qui définissent le **parcours doctoral moderne**.

Le webinaire mettra non seulement en lumière certains obstacles personnels et professionnels auxquels les doctorant·es sont confronté·es au cours de ce voyage, mais fournira également des **informations pratiques** aux jeunes chercheur·es (doctorant·es, chercheur·es postdoctoraux, chercheur·es en début de carrière, de manière plus générale, etc.) ainsi qu'aux **encadrant·es et autres décideur·es politiques** du monde universitaire qui s'efforcent de les soutenir.

Dans son exposé, intitulé « Construire sa carrière en tant que chercheur·e débutant·e », **Devina Sarwatay** parlera de **trois aspects clés** dont il faut être conscient au cours de son **parcours en tant que chercheur·e en début de carrière** : répondre aux appels à communications pour des conférences et des publications ; construire des communautés et des réseaux ; être à la recherche d'opportunités.

Grâce à sa propre expérience, **Tajirani Rampersaud-Skorka** développera les cinq piliers de **résilience** lorsque la recherche conduit à traverser des cultures similaires mais à la fois différentes : le soi, la communication, le soutien social, le réseautage et ses parties prenantes, la réalité. Elle résumera ensuite ses expériences en tant que doctorante en fournissant cinq **valeurs fondamentales** qu'elle a trouvées inestimables.

Le séminaire s'inscrit dans le cadre des activités du **chapitre français de l'International Communication Association (ICA France)**, qui vise à stimuler une approche réflexive sur la recherche menée en contexte international et à proposer des « outils » adéquats (connaissances des normes, pratiques, etc.) pour sa mise en pratique.

À propos des intervenantes :

Devina Sarwatay, PhD, étudie les jeunes et les cultures numériques. Elle est Presidential Fellow à City St George's, Université de Londres. Elle est impliquée dans la direction de l'International Communication Association (ICA), de l'International Association for Media and Communication Research (IAMCR), du Publishing ThinkIN Group de la British Academy et membre de l'Association of Internet Researchers (AoIR) et associée à FemLab. Son dernier travail (primé) est publié dans *Information, Communication & Society*, *Media International Australia*, *Frontiers in Human Dynamics*, *Journal of Communication* et Routledge et Wiley Handbooks (manuels). Son doctorat, supervisé par le professeur Usha Raman, de l'Université d'Hyderabad, en Inde, lui a été décerné (sans corrections) en 2023.

Email: devina.sarwatay@city.ac.uk | Socials: @DevinaSarwatay | ORCID: 0000-0003-3453-5786

Tajirani Rampersaud-Skorka, PhD, est une professionnelle expérimentée avec une expérience démontrée dans les secteurs de l'éducation, de la recherche et de la production audiovisuelle. Elle est compétente dans une variété de domaines – à la fois dans les aspects théoriques et pratiques des études sur les médias et la communication – avec un fort accent sur la communication sur le comportement et le changement social. En tant qu'universitaire, chercheuse et être humain, elle s'intéresse aux travaux qui encouragent un changement social positif. Elle estime que la transformation des sociétés doit être conforme aux droits humains fondamentaux et à un fort respect de la diversité culturelle. L'une de ses philosophies directrices est de « vivre comme si c'était le paradis sur Terre » et à ce titre, elle s'identifie comme citoyenne du monde.

E-mails: tajirani.rs@gmail.com / tajirani.rampersaud@uog.edu.gy | ORCID: 0000-0003-4565-4246